

28/6/2018
SIARAN MEDIA 2
PBA HOLDINGS BHD AGM 2018

HARAPAN UNTUK ERA BARU DALAM PENGURUSAN SUMBER AIR WILAYAH

- **Sumber air mentah perlu diuruskan secara serantau untuk memastikan jaminan bekalan air jangka panjang bagi negeri-negeri utara iaitu Perlis, Kedah, Pulau Pinang dan Perak.**
- **Kerajaan Negeri Pulau Pinang dan PBAPP benar-benar berharap untuk bekerjasama dengan Kerajaan Persekutuan Malaysia baru dan negeri jiran untuk penyelesaian yang mampan dan mesra rakyat.**

PULAU PINANG, Khamis, 28/6/2018: Kerajaan Negeri Pulau Pinang dan Perbadanan Bekalan Air Pulau Pinang Sdn Bhd (PBAPP) berharap dapat bekerjasama dengan Kerajaan Persekutuan Malaysia yang baru dan negeri utara yang lain untuk melaksanakan program pengurusan sumber air mentah serantau bagi manfaat bersama.

Jumlah populasi Perlis, Perak, Pulau Pinang dan Perak adalah kira-kira 6.69 juta orang, menurut hasil kajian demografi terkini yang dikeluarkan oleh Jabatan Perangkaan Malaysia (www.dosm.gov.my)

Dengan populasi yang semakin meningkat dan peningkatan kepelbagaian dalam aktiviti sosio ekonomi, permintaan air mentah serantau akan terus meningkat. Di Pulau Pinang, misalnya, permintaan air meningkat sebanyak 11.0% dalam tempoh 10 tahun lalu, daripada purata 744 juta liter sehari (MLD) pada tahun 2008 kepada 826 MLD pada tahun 2017.

Oleh itu, program pengurusan air mentah serantau perlu dirangka dan dilaksanakan untuk melindungi dan mengurus sumber air mentah dengan lebih baik, seperti:

- 163,103 hektar Hutan Simpan Ulu Muda di Kedah yang berfungsi sebagai kawasan tadahan air utama untuk Perlis, Kedah dan Pulau Pinang;

- Sistem Air Sungai Muda dengan 8 muka sauk pengairan dan 15 muka sauk bekalan air di Kedah dan Pulau Pinang; dan
- Sungai Perak, sumber air mentah yang kurang dioptimumkan yang boleh dimanfaatkan untuk memenuhi keperluan bekalan air Perak Utara dan Pulau Pinang sehingga Tahun 2050.

Sejak 2008, PBAPP telah bekerjasama dengan Kerajaan Negeri Pulau Pinang untuk memberi penekanan kepada:

- Mengharamkan semua aktiviti pembalakan di Ulu Muda dan mewartakan Ulu Muda sebagai kawasan tadahan air serantau bagi Perlis, Kedah dan Pulau Pinang;
- Penyelarasan pengeluaran air mentah yang lebih baik dari Sistem Air Sungai Muda Empangan Muda dan Empangan Beris bagi manfaat Kedah dan Pulau Pinang, terutamanya ketika musim kemarau; dan
- Melaksanakan cadangan Skim Penyaluran Air Mentah Sungai Perak (SPRWTS) untuk manfaat Perak Utara dan Pulau Pinang.

PBAPP juga mencadangkan penggubalan pelan krisis air mentah wilayah utara untuk meminimumkan risiko krisis air serantau ketika musim kemarau berpanjangan yang disebabkan oleh perubahan iklim, seperti fenomena Super El Niño 2016.

Sebelum ini, PBAPP dan Kerajaan Negeri Pulau Pinang telah menyuarakan kebimbangan ini kepada pelbagai pihak di peringkat Persekutuan, termasuk Majlis Sumber Air Negara (MSAN); Kementerian Tenaga, Teknologi Hijau dan Air (KeTTHA); Kementerian Sumber Asli (NRE); dan Suruhanjaya Perkhidmatan Air Negara (SPAN).

Tiada sebarang tindakan daripada Kerajaan Persekutuan terdahulu untuk menangani isu dan kebimbangan ini.

KERAJAAN PERSEKUTUAN BAHARU DAN KERAJAAN NEGERI BAHARU

Kerajaan Persekutuan yang baharu dan lebih mesra rakyat, yang diketuai oleh Tun Dr. Mahathir Mohamad, kini di Putrajaya berikutan keputusan Pilihanraya Umum bersejarah 9/5/2018.

Berikutan pelantikan menteri-menteri baru untuk mengetuai portfolio KeTTHA dan NRE, PBAPP dan Kerajaan Negeri Pulau Pinang akan mengemukakan semula cadangan yang berkaitan dengan Ulu Muda, Sungai Muda dan SPRWTS.

PBAPP juga berharap dapat mengemukakan cadangannya kepada MSAN yang baru, yang akan dipengerusikan oleh Timbalan Perdana Menteri, YB Dato 'Seri Dr. Wan Azizah binti Wan Ismail.

Pada masa yang sama, kami akan menyokong “rundingan air mentah” baru di antara Kerajaan Negeri Pulau Pinang dan Kerajaan Negeri Kedah yang baru mengenai Ulu Muda dan Sungai Muda; dan dengan Kerajaan Negeri Perak yang baru mengenai SPRWTS.

HARAPAN BARU UNTUK JAMINAN BEKALAN AIR KE ARAH 2050

Keputusan Pilihan Raya Umum ke-14 Malaysia pada 2018 telah memberi harapan baru kepada rakyat Malaysia untuk membangunkan negara yang lebih kuat dan lebih adil.

PBAPP berharap Kerajaan Persekutuan yang baru, serta Kerajaan Negeri Kedah dan Perak yang baru, akan lebih bersedia dan responsif kepada cadangan pengurusan air mentah serantau yang mampan dan mesra rakyat.

Harus diingat bahawa air adalah elemen penting untuk kehidupan harian dan pembangunan sosio ekonomi. Di Pulau Pinang, PBAPP membekalkan air kepada lebih daripada 1.76 juta orang dan ribuan perniagaan. Masa depan Pulau Pinang dan rakyatnya bergantung kepada jaminan bekalan air jangka panjang.

Oleh itu, PBAPP bersedia untuk bekerjasama dengan Kerajaan Persekutuan Malaysia dan juga negeri-negeri jiran untuk menjamin bekalan air menjelang tahun 2050, bukan sahaja untuk Pulau Pinang, tetapi untuk seluruh wilayah utara, bagi manfaat penduduk serantau seramai 6.69 juta orang.

Hubungi : Puan Syarifah Nasywa bt Syed Feisal Barakbah
Unit Komunikasi Korporat
Tel : 04-200 6607
Email : syarifah@pba.com.my